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نمازیفعالسیاسیاصلاحطلب:

رئیس جمهور از مشاورانش بخواهد
 اطلاعات درست به او بدهند

سرویس سیاسی- علی محمدنمازی، درباره 
ســخنان رئیس جمهور مبنی بــر این که هیچ گونه 
انتصابات فامیلی در دولت سیزدهم صورت نگرفته 
اســت؛ درصورتی که واقعیت های موجود چیزی 
دیگری را می گوید، گفت: مردم نســبت گذشــته 

هوشیارتر شده اند. 
جامعه امروز از لحاظ دسترسی به اطلاعات و 
مشاهده فعل و انفعلات در حکومت و قوه مجریه 
دستش بازتر شده است و ابزارهایی که برای این کار 
امروز وجود دارد به شفافیت امور کمک که چیزی 

از دید افکار عمومی پنهان نماند. 

ایــن فعال سیاســی اصلاح طلــب ادامه داد: 
معتقدم آقای رئیسی از شرایط موجود جامعه فاصله 
دارد و متوجه جو موجود در کشــور نیست، انکار 
ایشــان در برخی از موضوعات نشانه عقب بودن 
وی از شرایط است. آقای رئیسی باید صادقانه بیان 
می کرد یکسری اتفاقاتی افتاده است که ما در حال 

اصلاح هستیم و مانع از ادامه آن ها خواهیم شد.
وی افــزود: چنین شــرایطی فرضیه هایی را 
مطــرح می کنــد؛ از جمله این که آقای رئیســی از 
شــرایط خبر دارند اما کتمان می کنند، در صورتی 
که ایشــان  نمی داند مردم واقعیت ها را می دانند و 
خبر دارند، بنابراین هنگامی که می گویند انتصابات 
فامیلی نیســت اتفاقا مردم قضــاوت می کنند چرا 
رئیس جمهــور در خصــوص واقعیت هایــی که 

وجود دارد چنیــن چیزهایی را می گوید؟ یا اینکه 
اگر رئیس جمهور بدون اطلاع می گوید انتصابات 
فامیلی وجــود ندارد، بازهم  افــکار عمومی این 
قضاوت را دارد که درحالی مردم کاملا از شــرایط 
کشور اطلاع دارند، شخص رئیس دولت از فضای 

حاکم بر جامعه عقب است.
نمازی خاطرنشان کرد: هنگامی که یک دولت 
جدید با قول، قرار و وعده های چشــم نواز کارش 
را آغاز می کند، اما در عمل موفق نمی شــود مجبور 
می شود در موضع دفاعی قرار گیرد و واقعیت ها را 
انــکار کند؛ رئیس جمهور هم امروز در این موضع 

دفاعــی قرار گرفته  و واقعیت  ها را انکار می کند که 
این رفتارها نشــان می دهد دولت چیزی ندارد به 
مردم ارائه دهد. شرایط موجود می گوید امروز هم 
انتصابات فامیلی در دولت وجود دارد و هم این که 

بد عمل شده است.
وی تاکید کرد: نکته مهم دیگر این اســت که 
رئیس جمهور باید متوجه باشــد که دوره این نوع 
حکمرانــی که به مردم قول بدهیم اما عمل نکنیم و 
بگوییم دشــمن نگذاشته است و بهانه هایی از این 
قبیل بیاوریم، گذشــته است، چراکه امروز اوضاع 
بسیار شفاف اســت و دولت باید با شفافیت قبول 

کند و به جای انکار، دست به جبران بزند.
نمازی درباره اینکه به نظر می رسد اطلاعات 
صحیحی از سوی مشاوران  رئیس جمهور به ایشان 

داده نمی شود؛ آیا زمان آن نرسیده که رئیس جمهور 
در انتخاب مشــاوران خــودش تجدیدنظر کند، 
گفت: از یک ســو رئیس جمهور درباره گشایش ها 
در کشــور صحبت می کند و از ســوی دیگر تیتر 
می شود به زودی نتایج و دستاوردهای سفر روسیه 

مشخص خواهد شد. 
درصورتی که در این سفر قرارداد، توافق نامه 
و تفاهم نامه ای وجود نداشــته است و مصاحبه ای 
هم صورت نگرفت اما در رسانه ملی تبلیغ می کنند 
به زودی نتایج گفته خواهد شــد! باز تاکید می کنم 
یا اطلاعات درست به رئیس جمهور نمی دهند و به 
ایشان دروغ می گویند که وضع کشور چگونه است 
یا این که خودشان می دانند چه خبر است اما باز بر 

گفته های خودشان تاکید دارند.
وی تاکیــد کرد: اگر رئیس جمهور می داند در 
کشــور چه خبر است و اشــتباهات وجود دارد اما 
آن را کتمان می کند وضعیت بسیار خطرناک است 
زیــرا این رفتارها در ذهن مــردم باقی می ماند، اما 
اگر اینگونه نیســت و مشــاورین همکاران شان به 
ایشــان آمار و ارقام غلط می دهند این اتفاق بسیار 
بد اســت زیرا برای مردم این پرسش پیش می آید 
چرا آقــای رئیس جمهور از مدیران و مشــاوران 
خودشــان نمی خواهــد واقعیت هــا و اطلاعات 
درســت را منعکس کنند؟ زیرا تا زمانی که مدیری 
 مشــکل را به خوبی نشناســد  نمی تواند راهکار 

پیدا کند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: آقای 
رئیســی امروز مســئول هســتند؛ اولاً باید تلاش 
کنند از کانال های مختلف واقعیت ها را به دســت 
آوردند. ثانیاً به همکاران و مشــاورانش تاکید کنند 
که اطلاعات درست در اختیار ایشان قرار دهند. ثالثاً 
ایشــان با اطمینان از درستی یک مطلب، اظهار نظر 
کند و تا زمانی که بر وی یقین نشده است، صحبتی 

نگوید.
وی یادآور شد: قبل از سفر به روسیه مشخص 
شد وزارت خارجه دو کشور باهم نشسته اند مراحل 
ســفر را تبیین و تصویب کردند، این که در فرودگاه 

چه اتفاقاتی باید بیفتد. 
ورود به کاخ کرملین چگونه باشد؛ مشخصاً این 
رفتارها نشان می دهد وزارت خارجه آقای رئیسی 
ضعیف است که تن به این کارها می دهد مردم هم با 
مشاهده این رفتارها می گویند این پروتکل ها درست 
نبوده است درصورتی که این ها با توافق انجام شده 
است و نشان می دهد وزارت خارجه ضعیف عمل 
کرده است. ایشان نباید این فضا را به گونه ای پیش 
ببرد که به ایشــان اطلاعات دروغ و غلط بدهند و 
 وقتی هم ثابت می شــود باید جدی برخورد کنند و 

ادامه پیدا نکند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: شاید مشاوران رئیس جمهور به وی اطلاعات غلط می دهند که ایشان نمی دانند در کشور چه خبر است.

سرویس سیاسی- رییس مجلس 
شورای اســلامی با بیان اینکه با تمرکز 
بر نهاد خانواده بســیاری از مشکلات 
جامعه حل می شــود، گفت: باید رابطه 
منزل، مســجد، محله و مدرسه برقرار 
باشــد و اگر بتوانیم در حکمرانی میان 
این موارد ارتباط برقرار کنیم مشکلات 
اقتصادی حل می شود و آن زمان فرزند 

زمانه خویش خواهیم بود.
محمدباقر قالیباف در نشســتی با 
رؤسای دادگاه های خانواده کشور با بیان 
اینکه رهبر معظم انقلاب اســلامی در بیانیه گام دوم انقلاب گفته اند باید ایران 
قوی بسازیم، اظهار داشت: ایران قوی بدون جامعه قوی ساخته نمی شود و باید 
احکام و فرهنگ قرآن و اهل بیت)ع( را ببینیم تا خانواده کامل شود و باید ایمان 
داشته باشیم که زن محور خانواده است اما متأسفانه برای حفظ جامعه به همه 
چیز به جز خانواده توجه کرده ایم. رئیس مجلس شــورای اسلامی اضافه کرد: 
در صحن علنی به خانم خزعلی معاون رئیس جمهور در حوزه زنان و خانواده 
نیز گفتم که قانون دو مسئولیت به شما داده؛ اول راهبری حوزه خانواده و دوم 
شاخص گذاری برای تحول؛ مسئولیت حوزه آسیب های اجتماعی نیز از سوی 
قانون بر عهده وزارت کشــور قرار داده شــده است و این وظایف باید به دقت 
انجام شود تا شاهد کاهش آسیب های اجتماعی و تحکیم بنیان خانواده باشیم. 
وی با تأکید بر اینکه اگر بر نهاد خانواده متمرکز شویم، بسیاری از مشکلات 
جامعه حل می شــود، عنوان کرد: از زمانی که شــهرداری بودم بر این موضوع 
تأکید داشــته ام که باید رابطه منزل، مســجد، محله و مدرسه برقرار باشد و اگر 
در حکمرانــی یاد گرفتیم میان این موارد ارتباط برقرار کنیم حتما مشــکلات 
اقتصــادی را نیــز حل کرده و آن زمان فرزند زمانه خویش خواهیم بود. رئیس 
مجلس شــورای اســلامی با بیان این که پلتفرم ازدواج و تشکیل خانواده اگر 
مبتنی بر فرهنگ اســلامی - ایرانی باشد می تواند موفقیت هایی را ایجاد کند، 
گفــت: زمانی که بــرای راه اندازی پلتفرم همدم حضور پیدا کردم، مورد انتقاد 
قرار گرفتم اما امروز می بینیم از همان طریق حدود ۲۰۰ هزار خانواده در حال 
همسریابی به سبک سنتی و مبتنی بر فرهنگ ایرانی هستند لذا توجه به مسائل 
خانواده نیازمند تحول اســت. وی با اشاره به مشکلات اقتصادی کشور تاکید 
کرد: براساس ۴۳ سال تجربه در عرصه های مختلف می گویم که اکنون باوجود 
مشــکلات اقتصادی، هم در یک قدمی حل مشکلات قرار داریم و هم در یک 
قدمی شکست قطعی هستیم که نتیجه آن به اراده ما بستگی دارد؛ اما متأسفانه 
یاد گرفته ایم حل مشــکلات را پاســکاری کنیم و نه به خدا، نه به مردم و نه 
خودمان ایمان نداریم و ســنت های الهی برای ما موضوعیت ندارد و به دنبال 

حل مشکلات با سازوکارهای دولتی هستیم. 

ســرویس سیاسی- وزیر کشور با 
بیان اینکه بخش عمده معضلات شهری 
امروز در کشور ناشی از مهاجرت بی رویه 
از روستا به شهر است، تصریح کرد: باید 
روند مهاجرت یک طرفه از روستا به شهر 
با تقویت هویت های روســتایی اصلاح 

شود.
احمــد وحیدی در اولین جلســه 
قــرارگاه جهادی در حــوزه محرومیت 
زدایی روســتاهای کشور گفت: رویکرد 
محرومیــت زدایــی اقــدام مقــدس و 

ارزشمندی برای توسعه و آبادانی کشور است.
وی گفت: امروز در کشــور انگیزه، توان، ظرفیت نیروهای انســانی، دانش 
مدیریتی و مادی برای تحقق امر مهم محرومیت زدانی در مناطق مختلف کشــور 

وجود دارد و باید این کار به صورت جهادی و مردمی تحقق یابد.
وزیر کشــور تاکید کرد: بســیاری از معضلات و چالش های اجتماعی در 
شهرهای کشور ریشه در مهاجرت های بی رویه از محیط های روستایی به حاشیه 
شهرها دارد. وحیدی در ادامه سخنان خود با اظهار این امر که باید جریان دوطرفه 
مهاجرت به شــهر و شــهر به روستا در یک روال عادی و منطقی باشد، گفت: این 
طور نیست که هیچ مهاجرتی از روستا به شهر نباید شکل بگیرد چالش اصلی در 
آنجا است که جریان مهاجرت یک طرفه از روستا به شهر باشد و هر فرد روستایی 
حس کند که باید مهاجرت کند. وی با بیان این که یکی از مکانیسم های کارآمد در 
اصلاح  جریان مهاجرت از روستا به شهرها، تقویت هویت های روستایی است، 
افزود: امروز بیش از هر زمان دیگری نیازمند تقویت هویت های روستایی اعم از 
فرهنگ دوستی، گذشت، در غم و شادی همدیگر شریک بودن، صدق و صمیمیت 

و مهربانی هستیم.
وزیر کشــور همچنین خاطرنشان کرد: یکی دیگر از اقداماتی که باید مورد 
توجه جدی در روستاهای کشور در جهت حفظ هویت روستایی اتفاق بیفتد همان 
معماری روستایی است که باید این معماری متناسب با فرهنگ، تاریخ، آداب و سنن 
روستا باشد. وحیدی گفت: ضرورت سرعت بخشی به تشکیل دهیاری در همه 
روستاهای بالای ۲۰ خانوار کشور از دیگر محورهای مورد اشاره دکتر وحیدی در 
نشست امروز بود و در این خصوص گفت: باید به روش های مختلف هویت و 
انسجام را در روستا تقویت بخشیم و این موضوع را هم در نظر داشته باشیم که در 
مواقع بحران های طبیعی، حمایت های هلال احمر و سایر نهادهای خدمات رسان 
به روستاهای فاقد دهیار به سختی صورت می گیرد و برای همین ضرورت دارد 

همه روستاهای بالای بیست خانوار هر چه سریعتر دهیار داشته باشند.
وزیر کشــور در بخش دیگری از ســخنان خود به ضرورت تقویت اقتصاد 
روســتایی اشــاره کرد و گفت: در موضوع توسعه اقتصاد روستایی باید رویکرد 
آمایشی داشته باشیم و هر روستایی متناسب با ظرفیت های محیطی و اقلیمی اش که 
می تواند حوزه های کشاورزی، صنایع دستی، صنعت دامداری، ماهیگیری و حتی 
گردشگری باشد، تقویت و فعال شود. وی با اشاره به این موضوع که رفع محرومیت 
زدائی در روستاهای کشور همواره مورد تاکید مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
بوده اســت؛ خاطرنشان کرد: باید با روحیه جهادی و رویکرد قرارگاهی بتوانیم با 
هــم افزایی ظرفیت هــای داخلی و میدان داری مردم و کارآفرینان و صنعتگران و 
افراد صاحب نام و نشان روستا، تحولی عظیم در رفع محرومیت روستاهای کشور 

ایجاد کنیم.

سرویس سیاسی- نماینــده تهران 
در مجلس گفت: کســانی که در دولت 
روحانی حضور داشته اند، تصمیم های 
بودجه ای کشــور را می گیرند. نماینده 
تهــران، ری، شمیرانات،اسلامشــهر و 
پردیــس در مجلس گفت کســانی که 
در دولــت روحانی حضور داشــته اند، 
را  کشــور  بودجــه ای  تصمیم هــای 
می گیرند.مالــک شــریعتی نیاســر در 
نشســت علنی مجلس گفت که نماینده 
دولت او را به علت انجام وظایف قانونی 

تهدید کرده است.
این گفته پس از وارد کردن ۲۶ هزار میلیارد تومان از منابع داخلی شــرکت 
دولتی گاز به بودجه عمومی کشور مطرح شده که تاکنون در لایحه بودجه در نظر 
گرفته نمی شد.مجلس از این اقدام به عنوان شفاف سازی تاریکخانه ای در منابع 
بودجه یاد کرده که در روزهای گذشته اتفاق افتاده است.به نقل از آقای شریعتی 
در فضای مجازی نوشــته شده شرکت گاز درآمد حاصل از فروش و صادرات 
گازهای اتان، پروپان و بوتان موسوم به LPG را برای خودش هزینه  می کرده و 
در بودجه سالانه در نظر گرفته نمی شده است.  به گفته او »هیچ مبنای قانونی برای 
انحصار استفاده از این منابع قطعی، درون شرکت های دولتی نفت و گاز وجود 
ندارد که تصمیم گیری آن در اختیار چند نفر خاص باشــد.«نماینده تهران منابع 
حاصــل از فــروش این گازها را »منبع نجومی« توصیف کرده و توضیح داده در 
۲سال اخیر، وزارت نفت و سازمان برنامه و بودجه مستنداتش را ارائه نکرده اند 
و کمیســیون تلفیق بودجه مجلس هم، از ۹۰ هزار میلیارد تومانی پیشــنهاد شده 
در لایحــه بودجــه ۱۴۰۱، مبلغ ۲۶ هزار میلیارد تومان معادل یک میلیارد دلار را 
اضافه کرده است.شریعتی نوشته »از سوی یکی از مدیران حاضر،  تهدید شدم که 
هزینه این اقدام را در رســانه خواهم داد. او ظاهرا فراموش کرده در ماجرای رد 
اعتبارنامه همکار سابق سازمانی اش در ابتدای مجلس یازدهم، نه تهدید جانی نه 
تهدید آبرویی، مانع ما نشــد و این بار هم به لطف خدا نخواهد شد.« نمایندگان 
مجلــس یازدهم در ابتدای این دوره از پارلمان، اعتبارنامه غلامرضا تاجگردون، 

نماینده گچساران و باشت را ابطال کرده بودند.

سرویس سیاسی- رئیس قوه قضائیه با تاکید بر لزوم مدیریت صحنه اقتصاد 
کشــور متناســب با تهدیدات موجود علیه آن گفت: نمی توان در شرایط جنگ 
اقتصادی مانند دوران صلح مســائل را مدیریت کرد. حجت الاسلام غلامحسین 
محســنی  اژه ای؛ در اداره کل دادگســتری خراســان رضوی در دیدار با فعالان 
اقتصادی اســتان اظهار کرد: خراســان رضوی باید در خیلی از موضوعات الگو 
باشد. این مساله در سطح کشور اهمیت دارد که مردم بدانند تفاوت بین خراسان 
رضوی که نام رضا)ع( را یدک می کشد، با سایر نقاط کشور چیست. این مساله 
باید در ابعاد مختلف مربوط به این اســتان بروز داشته باشد.  وی ادامه داد: نکته 
دوم اینکه اگر ما واقعا به جنگ اقتصادی باور داریم و می دانیم که امروز دشمن 
اقتصاد را هدف گرفته و می خواهد با فشارهای اقتصادی به مقاصد خود برسد، 
پس باید متناسب با این جنگ حرکت کنیم. یعنی لازم است قوانین و ساختارهای 

اقتصادی را در این مسیر و برای مدیریت صحنه نبرد به کار گیریم.

ســرویس سیاســی- دبیــر و 
سخنگوی کمیسیون ماده ۱۰ قانون نحوه 
فعالیت احزاب و گروه های سیاســی با 
بیان اینکه براساس قانون هیچ شخصی 
نمی تواند همزمان عضو موثر بیش از یک 
حزب باشد، گفت: عضو موثر به اعضای 
شورای مرکزی، دبیر کل، هیات موسس 

و مسوولان استانی گفته می شود.
محســن اســلامی در نشســت 
خبری کمیســیون ماده ۱۰ قانون نحوه 
فعالیت های احزاب و گروه های سیاسی، 
با بیان اینکه براســاس قانون هیچ شخصی نمی تواند همزمان عضو موثر بیش از 
یک حزب باشد، در تعریف عضو موثر به بند ۴ ماده ۱۰ قانون نحوه فعالیت های 
احزاب و گروههای سیاســی استناد کرد و گفت: عضو موثر به اعضای شورای 
مرکزی، دبیر کل، هیات موسس و مسوولان استانی گفته می شود و از همه فعالان 

حزبی درخواست می کنیم به این دستورالعمل قانونی توجه کنند.
مدیر کل دفتر امور سیاسی وزارت کشور همچنین با استناد به بند ۱ ماده ۱۱ 
قانون احزاب، گفت: فرایند بررسی اعضای شورای مرکزی در کمیسیون ماده ۱۰ 
انجام می شود.  بنابراین از احزاب درخواست می کنم به محض تغییر در شورای 
مرکزی، موارد را به کمیسیون ماده ۱۰ اعلام کنند تا کمیسیون، اعضا را تایید کند 

و هرگونه اظهارنظر شورای مرکزی باید بعد از تایید باشد.
اســلامی با اشــاره به هفت مصوبه امروز نشست کمیسیون ماده ۱۰ قانون 
نحوه فعالیت های احزاب و گروههای سیاسی، گفت: نخستین مصوبه مربوط به 
گزارش مجمع ملی کشاورزان ایران بود که با اصلاح برخی موارد در اساسنامه و 

تغییر عنوان به »مجمع ملی کشاورزان«، این تشکل می تواند فعالیت کند.
وی افزود: گزارش برگزاری مجمع عمومی باشگاه فرهنگی-ورزشی ارامنه 
آرارات، مجمع عمومی شورای خلیفه گری ارامنه کاتولیک ایران، مجمع عمومی 
شورای خلیفه گری کل ارامنه آذربایجان، مجمع عمومی انجمن زرتشتیان شریف 
آباد اردکان و  شورای خلیفه گری ارامنه تهران و شمال در جلسه مطرح شد و اعضا 
با تمدید پروانه و تایید ترکیب هیات مدیره گروههای ذکر شده موافقت کردند.

دبیر کمیسیون ماده ۱۰ قانون نحوه فعالیت های احزاب و گروه های سیاسی  
ادامه داد: همچنین در این نشست گزارش برگزاری مجمع عمومی حزب اسلامی 

کار مطرح و این گزارش با انجام اصلاحات در اساسنامه و مرامنامه تایید شد.

سرویس سیاسی- تحلیلگر مسائل سیاسی بر این باور است که دولت اگر 
می خواهــد اقدامی انجام دهد، باید شــرکت های دولتی و خصولتی را از تاریخ 

خارج کند.
ناصر ایمانی گفت: صندوق توسعه ملی اکنون به صورت یک صندوق در 
کنار بودجه عمومی دولت در آمده است. دولت سیزدهم باید راه حل هایی نظیر 
مقابله با شــرکت های دولتی در پیش بگیرد.تحلیلگر مسائل سیاسی با اشاره به 
راهکار های احیای صندوق توسعه ملی و جبران کسری بودجه دولت گفت: بیش 
از دو سوم بودجه کشور در جیب شرکت های دولتی می رود که هیچ حساب و 
کتابی ندارند. دولت اگر می خواهد اقدامی انجام دهد، باید شــرکت های دولتی 
و خصولتی را از تاریخ خارج کند. دومین راهکار، دریافت مالیات اســت. البته 
اخذ مالیات نه از اقشار ضعیف مانند حقوق بگیران. دولت برای اخذ مالیات باید 
به سراغ بنگاه های اقتصادی برود، چراکه آنها از پرداخت مالیات طفره می روند.

بیســت و ششم دی ماه بود که نخستین جلسه هیأت امنای صندوق توسعه ملی 
به ریاســت حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی تشکیل شد و در آن 
پیشنهاد اهرمی کردن منابع ریالی صندوق در اعطای تسهیلات ریالی به تصویب 
رســید. براساس این مصوبه به منظور افزایش پوشش تسهیلات ریالی و اهرمی 
کردن منابع، هیات عامل صندوق توسعه ملی مجاز است در قراردادهای سپرده 
گذاری ریالی صندوق مزبور، به نســبت یک سهم صندوق و تا حداقل دو برابر 

آن سهم آورده بانک عامل از منابع داخلی خود را منظور نماید.

قالیباف در نشست رؤسای دادگاه های خانواده مطرح شد؛

بسیاری از مشکلات جامعه با تمرکز بر 
نهاد خانواده حل می شود

وزیر کشور:

جریان یکطرفه مهاجرت از روستا به شهر 
باید اصلاح شود

شریعتی نیاسر نماینده تهران در مجلس:

تصمیم  های بودجه کشور را افراد دولت 
روحانی می گیرند

محسنی اژه ای:

مدیریت  مسائل در جنگ اقتصادی باید 
متفاوت از شرایط صلح باشد

سخنگوی کمیسیون ماده ۱۰ احزاب:

یک فعال سیاسی نمی تواند همزمان 
عضو موثر چند حزب باشد

ناصر ایمانی تحلیلگر مسائل سیاسی:

شرکت های دولتی حساب و کتابی 
ندارند

ورود به کاخ کرملین چگونه باشــد؛ مشخصاً این رفتارها نشان می دهد وزارت خارجه آقای 
رئیسی ضعیف است که تن به این کارها می دهد مردم هم با مشاهده این رفتارها می گویند این 
پروتکل ها درست نبوده است درصورتی که این ها با توافق انجام شده است و نشان می دهد 
وزارت خارجه ضعیف عمل کرده است. ایشان نباید این فضا را به گونه ای پیش ببرد که به ایشان 
اطلاعات دروغ و غلط بدهند و وقتی هم ثابت می شود باید جدی برخورد کنند و ادامه پیدا نکند.

 

ســرویس سیاســی-  فعال 
سیاسی اصلاح طلب گفت: اساتید 
حذف شــده چوب کیفیت شان را 
می خورند و اساتید شاخص دارند 
زیر نظر افراد زیر متوســط حذف 
می شــوند و دولت آقای رئیســی 

سکوت می کند.
حمیدرضــا جلایی پور فعال 
سیاسی اصلاح طلب درباره دلایل 
اخراج اســاتید دانشــگاهی چون 
آقایان فاضلــی، اباذری و امیدی و 
چرایی رفتار مســئولان دانشگاه با 
آن ها گفت: ســه علت با هم تلاقی 
کرده و این حذف های دانشــگاهی 
را ممکــن کرده اســت. علت اول 
اینکه پس از انتخابات ۱۴۰۰ جریان 
تندرو مخالف علوم انســانی که در 
وزارت علوم ســنگر گرفته، فعال 

شده است. 
علــت دوم اینکــه مــا در 
گروه هــای علمــی دانشــگاه ها، 
اعضــای هیئت علمــی داریم که 
کارنامــه قابل قبــول علمی ندارند 
و قادر به جذب دانشــجو نیستند 
لذا بــرای جبران کمبودها در نقش 
نیروهای حذف کننــده با مخالفان 
علــوم انســانی در وزارت علوم 

همراهی می کنند. 
علت ســوم اینکــه اعضای 
هئیت علمی که در آســتانه جذب 
هســتند یا هنوز بصورت رســمی 
اســتخدام نشــده اند، این موارد، 
موضوع های راحت الحلقومی برای 
حذف کننــدگان هســتند- از نظر 
حذف کنندگان، همه اعضای هیئت 
علمی بالقوه »موقتی« هستند! چون 
این گروه حذف کننده که نمی تواند 
ایــن اســاتید را بخاطر صلاحیت 
علمــی حذف کنند لذا به بهانه های 

اداری متوسل می شوند. 

ایــن فعال سیاســی همچنین 
درباره اینکه این رفتارها در گذشته 
احمدی نــژاد  دولــت  دوران  در 
نیز ســابقه داشــت آیــا در ادامه 
سیاست های دانشــگاهی آن زمان 
هــم بوده یا خیــر و این حرکت ها 
تا کجا ادامه خواهد داشــت، گفت:  

درست است. 
در زمان احمدی نژاد هم ســه 
علت ذکر شــده در ابتدای مصاحبه 
هــم بــود و خیلــی از اســاتید را 
بازنشسته و حذف کردند. در زمان 
دولت روحانــی نیروهای حذف 
کننــده در وزارت علــوم ســنگر 
نداشــتند،  الان دوباره این نیروها 
در وزارت علوم فعال شــدند و این 
ســه علت با هم ظاهر شده و شاهد 

حذف اساتید هستیم. 
جلائی پــور درباره پیامدهای 
این رفتار با اســاتید و آینده اساتید 
حــذف شــده گفــت: در محیط 
دانشگاه، دانشجویان کیفی و نخبه 
با دیدن این حذف ها از آینده ناامید 

می شوند. 
اگر امکانات داشــته باشــند، 
بــه مهاجــرت فکــر می کننــد. 
روح تحقیقاتــی، سنجشــگری و 
پژوهش هــای علمــی و همچنین 

انگیزه تحقیقی اســاتید نیز ضعیف 
می شــود. در چهل سال گذشته سه 
بــار از این حذف ها صورت گرفته 
و البته طراحــان آن به مقاصد خام 

خود نرسیده اند. 
وی درباره نتایج کوتاه مدت و 
بلند مدت حذف اساتید دانشگاهی 
هــم تصریح کرد: نتایج کوتاه مدت 
آن  ایــن اســت که شــکاف بین 
دانشجویان و اساتید را با حاکمیت 

افزایش می دهد. 
یعنی همیــن وضعیت فعلی 
تشــدید می شــود. چرا شــکاف 
ملت و حاکمیت تشــدید و جامعه 
یک پارچــه ناراضــی شــده؟ این 
رخداد چند علت دارد یکی از علل 
آن این اســت که نخبگان جامعه از 

سیاست ها ناراضی اند. 
نتایج بلند مدت آن این می شود 
که دانشگاه به عنوان نهاد علمی در 
خدمت توســعه همه جانبه، پایدار 
و عادلانــه جامعه نخواهد بود و به 
ابزاری در زمره بوروکراسی دولت 

تبدیل می شود. 
دربــاره  همچنیــن  وی 
راهکارهــای جلوگیــری از این 
رفتارهــا علیه اســاتید گفت: نهاد 
دانشــگاه و نهــاد علمــی باید از 

دخالت نهاد سیاســی مبرا باشــد. 
تــا حالا آمریکا حدود ســی و پنج 
رئیس جمهور داشــته اســت ولی 
دانشــگاه هاروارد هشــت رئیس 
داشت، چون دانشگاه ابزار قدرت 

حاکمان نیست.
درباره  جلایی پور  حمیدرضا 
تاثیــر اخــراج اســاتید در آینده 
تحصیلــی و علمی دانشــجویان 
و اینکــه دانشــجویان چه رفتاری 
باید دربــاره این موضوع داشــته 
باشــند، تاکید کرد: ارزش دانشگاه 
به ســاختمان و آجرهایش نیست! 
ارزش دانشــگاه بر دوش دو چیز 
است: یکی اســتاد کیفی و دیگری 

دانشجوی جستجو گر. 
لذا مطالبه اســتاد خوب، حق 
دانشــجو اســت. به نظرم اساتید 
حذف شــده، چوب کیفیتشــان را 
می خورند.  آقای فاضلی یک استاد 

خوب توسعه است. 
آقای رضا امیدی استاد خوب 
سیاســت گذاری اجتماعی است. 
طبق نظر اهل فلسفه، به ویژه اهالی 
فلســفه قاره ای، آقای آرش اباذری 
از نسل جدید و موفق اساتید فلسفه 

دانشگاه شریف بوده است. 
این افــراد شــاخص، دارند 
زیر دســت یک عده »زیر متوسط« 
حذف می شوند و دولت رئیسی هم 

سکوت می کند. 
انتخابــات  جریــان  در 
۱۴۰۰، دولــت رئیســی  از همین 
دانشگاهیان برای اداره بهتر کشور 

نظر می خواست. 
حالا کــه رای آورد، وزارت 
علــوم را در اختیار حذف کنندگان 
قرار داده اســت و همه تندروهای 
زمان احمدی نژاد در آنجا ســنگر 

گرفته اند.

جلایی پور فعال سیاسی اصلاح طلب:

تندروهای زمان احمدی نژاد در وزارت علوم سنگر گرفته اند
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